
Indkaldelse til HB-møde den 14. - 15.09.09
Du kan printe indkaldelsen ved at klikke på printikonet til højre over overskriften.

Dagsorden:

1. Referater til underskrift
Der foreligger referat fra HBM 19/08/09 til underskrift

2. Mødeaktivitet og rulledagsorden

2.1  Mødeaktivitetslisten foreligger for perioden 12.08.– 4.9.2009.

2.2  Koordinering af politisk deltagelse i konferencer 

2.3  Rulledagsorden for kommende HB møder

3. Sager til diskussion/beslutning

3.1  Budgetopfølgning 1. halvår 2009 
Indstilling:
 At hovedbestyrelsen tager status for 1. halvår 2009 til efterretning
 At hovedbestyrelsen vedtager de foreslåede besparelser på kr. 930.000 for 2009 
 At hovedbestyrelsen vedtager de foreslåede besparelser for 2010 og frem på i alt hhv. kr. 1,48 mio hvert andet år
og kr. 1,38 mio. hvert andet år.
Resume:
Resultatet for 1. halvår viser et samlet overskud på kr. 0,746 mio. 

For hele 2009 forventes med den nuværende viden derimod et underskud på kr. 2,73 mio. 

Ændringerne i forhold til det budgetterede vedrører såvel indtægts som udgiftssiden. 

Hovedbestyrelsen besluttede i forbindelse med vedtagelsen af budgettet for 2009 og 2010, at der skal foretages
hensættelser på kr. 0,5 mio. i 2009 og kr. 1,0 mio. i 2010 m.h.p. at tilvejebringe en egenkapital af en passende
størrelse.

Dette kan ikke ske med udsigten til et forventet merforbrug på ca. 2,7 mio. kr. og der er derfor behov for at foretage
omkostningsbegrænsende tiltag med henblik på en sikker opbremsning i udgiftsudviklingen samt henlæggelse til
egenkapital.

Sekretariatet fremlægger på den baggrund en række forslag til éngangsbesparelser i 2009 mhp. at reducere
underskuddet for 2009. Forslagene beløber sig til i alt kr. 0,93 mio. 

Derudover fremlægges en række forslag til permanente besparelser fra 2010 m.h.p. at der fremover kan ske
henlæggelser og dermed genopbygning af egenkapitalen. Besparelsesforslagene beløber sig til i alt kr. 1,48 mio. i
2010.

3.2  Evaluering af hovedbestyrelsens virke 

http://fysio.dk/


Indstilling:
At arbejdet i hovedbestyrelsen evalueres med udgangspunkt i det rundsendte spørgsmål
Resume:
Det overordnede formål med den skriftlige evaluering er at udvikle arbejdet i hovedbestyrelsen jf. drøftelserne og
beslutningen på HBkonferencen i januar 2009.

Først og fremmest er det et værdifuldt værktøj til en stadig udvikling og forbedring af arbejdet i hovedbestyrelsen.
Dernæst er det med til at dokumentere, hvordan hovedbestyrelsen lever op til de stigende krav om resultater og
ansvarlighed over for medlemmerne.

For at selvevalueringen skal have værdi for foreningen og medlemmerne, må bestyrelsen gøre sig formålet og
dermed udfordringen for en sådan selvevaluering klar. Evalueringen skal anvendes til forskellige formål, som alle
skal indeholdes i evalueringselementerne.

Spørgeskemaet falder i tre hovedemner; hovedbestyrelsens engagement, hovedbestyrelsens kompetencer og
endelig en individuel personlig vurdering.

På hovedbestyrelsesmødet vil de samlede resultater blive fremlagt og herefter drøftet.

3.3  Opfølgning på evalueringen af den politiske struktur 
Indstilling:
At opfølgningen på evalueringen af den politiske struktur drøftes
Resume:
I foråret 2008 gennemførte MUUSMANN en analyse af den politiske struktur i Danske Fysioterapeuter.

I forlængelse af analysen kom MUUSMANN frem til en række forslag til justeringer og anbefalinger af tiltag, der kan
understøtte den centrale gennemslagskraft. Justeringerne og anbefalingerne vedrørte også tiltage, der kunne styrke
relationen mellem det decentrale og centrale politiske niveau og styrke regionsformændene i såvel det
administrative, som politiske arbejde.

I vedlagte notat gives der en status over arbejdet med anbefalingerne.

Det indstilles at hovedbestyrelsen på denne baggrund drøfter opfølgningen på evalueringen af den politiske struktur.

Der vil på hovedbestyrelseskonference i januar 2010 blive foretaget en selvstændig evaluering af
repræsentantskabets virke.

3.4  Den økonomiske krises betydning for Danske Fysioterapeuter 
Indstilling:
At den økonomiske krises betydning for Danske Fysioterapeuter drøftes
At det tages til efterretning at foreningen med 2010 planen har fokus på de udfordringer for foreningen, der pt. følger
af den økonomiske krise
At hovedbestyrelsen løbende følger op på krisens betydning for foreningen.
Resume:
I efteråret 2008 blev Danmark sammen med de øvrige lande i verden ramt af den økonomiske krise. 

Hovedbestyrelsen besluttede på ved en indledende drøftelse af krisens betydning (HBM 13/05/09), at der i
forbindelse med den videre drøftelse af krisens betydning skulle sættes fokus på:
 

1.  Arbejdsmarkedsudviklingen
2.  Presset på overenskomsten
3.  Uddannelsesspørgsmålet (hvorledes foreningen forholder sig til den brede diskussion af udviklingen af

uddannelsesområdet)
4.  Flerfaglig forening



I vedlagte notat fremhæves det, at krisen pt. endnu ikke har haft nævneværdig betydning for Danske
Fysioterapeuter, men at der er grund til at følge udviklingen tæt, fordi krisen på sigt kan få betydning for udviklingen
på det fysioterapeutiske arbejdsmarked samt lægge pres på overenskomsterne.

Der er desuden vedlagt en række notater, der kan læses som supplement med henblik at sætte krisen i perspektiv
til den øvrige samfundsudvikling og fagbevægelsens udfordringer i øvrigt. 

3.5  Optag på professionsuddannelserne for fysioterapi og behovet for jobs og jobområdet for
fysioterapeuter 
Indstilling:
At optaget på professionsbacheloruddannelsen i fysioterapi drøftes og
at det tages til efterretning, at sekretariatet følger udviklingen på området og tager initiativer, når det skønnes muligt
og nødvendigt
At behovet for nye jobs og jobområder drøftes og
At det tages til efterretning, at der arbejdes videre med sagen i sekretariatet med udgangspunkt i plan 2010.
Resume:
Hovedbestyrelsen har ønsket at få en diskussion om optaget på professionsbacheloruddannelsen i fysioterapi og i
relation til dette, behovet for at der skabes nye jobs og jobområder til fysioterapeuter. Punkterne har tidligere været
på dagsordenen, dels som punkt 3 sager til diskussion, dels som punkt 4 sager til orientering. I den forbindelse har
hovedbestyrelsen truffet en række beslutninger, som sekretariatet efterfølgende har arbejdet videre med.
Notatet giver en kort opsummering af diskussionerne og konklusionerne tematiseret i henholdsvis behovet for nye
jobs og jobområder, samt optaget på professionsbacheloruddannelsen.

3.6 – FORTROLIG SAG

3.7  Udpegninger kollegialt råd  FORTROLIG

3.8  Udpegning redaktionspanelet  FORTROLIG

4. Sager til orientering 

4.1  Status plan 2010
Indstilling:
At status for arbejdet med plan 2010 tages til efteretning.
Resume:
Hovedbestyrelsen vedtog på hovedbestyrelsesmødet i april de strategiske indsatsområder for foreningen frem til
repræsentantskabsmødet i 2010 – den såkaldte 2010 plan.

Planen har efterfølgende været drøftet i en række fora i foreningen:
 På medarbejdernes fremtidsdag i foråret 2009
 På regionskonferencen i 2009
 I udvalgene under hovedbestyrelsen

Herefter er der nedsat en række projektgrupper blandt sekretariatets medarbejdere, der skal arbejde videre med
implementeringen af de fastlagte resultatmål blandt andet med udgangspunkt i de mange input, der fremkommet fra
såvel politisk side som fra medarbejderne.

I vedlagte notat gives en kort status for arbejdet med plan 2010 frem til udgangen af august 2009.

Hovedbestyrelsen vil løbende blive orienteret om fremdriften i arbejdet med planen ligesom der vil blive rejst en
række spørgsmål til politisk drøftelse efterhånden som arbejdet med at konkretisere de vedtagne resultatmål skrider
frem.

Det indstilles, at hovedbestyrelsen tager status for arbejdet med plan 2010 til efterretning.



4.2  OK08 evaluering 
Indstilling:
 at hovedbestyrelsen tager orienteringen til efterretning.     
Resume:
Traditionen tro har skal der efter overenskomstforhandlingerne været en omfattende evaluering af
Sundhedskartellets og Danske Fysioterapeuters handlinger og aktiviteter. Sundhedskartellets Forhandlingsudvalg
og Sekretariatsudvalg i deres evaluering taget et politiks og administrativt afsæt i følgende temaer:

1.  Debatoplæg, kravudtagelse og køreplaner
2.  Forhandlingsaftalen
3.  Politiserede OKforhandlinger
4.  Forhandlingerne
5.  Konflikten
6.  Resultatet
7.  Kommunikationsstrategi

På grund af overenskomstforhandlingernes helt særlige forløb med 59 dages konflikt, har Danske Fysioterapeuter
foretaget flere evalueringer. Der har været interne evaluering i forhandlingsudvalget i forhold til kravindsamlinger og
forhandlingsforløb under forhandlingerne, en ekstern evaluering foretaget af Scharling Research (udsendt til HB
med februarmødet 2009 – og omtalt i Fagbladet og fysio.dk februar 2009), indsamling fra regionale ”tak for kampen
– arrangementer” blandt de konfliktende og regionsbestyrelser, mundtlige evalueringer på TR årsmødet 2009,
lederevaluering, input for regionale tillidsrepræsentantmøder og henvendelser fra enkelt medlemmer, samt
drøftelser i sekretariatet. 

4.3  FTF kongres
Indstilling:
At orientering omkring FTF forslag til indsatsområder de kommende tre år drøftes.
Resume:
Hovedbestyrelsen besluttede på hovedbestyrelsesmødet i august 2009 at udpege seks delegerede til FTF kongres,
der finder sted i november 2009.

FTF forretningsudvalg har på mødet den 31. august – 1. september drøftet udkast til hovedtemaer og
indsatsområder for den kommende kongresperiode. 

Det indstilles, at hovedbestyrelsen forud for kongressen drøfter det udkast til hovedtemaer og indsatsområder for
FTF, der skal behandles og vedtages på kongressen.

4.4  Indgåelse af ny overenskomst i Grønland for fysioterapeuter/sundhedskartellet (PPK) dækkende
perioden 1/409  31/32012 
Indstilling:
Tages til efterretning.
Resume:
Sundhedskartellet (PPK) herunder Fysioterapeuter i Grønland har forhandlet ny overenskomst (OK09) med
Grønlands Landsstyre. Forhandlingerne startede op den 9. marts 2009 og blev afsluttet med forlig den 27. maj
2009. Overenskomsten er 3årig med ikrafttrædelsesdato 1. april 2009.

Forliget indebærer en (væsentlig) skævdeling til fordel for sygeplejersker og bioanalytikere. 

Formanden for Fysioterapeut i Grønland, Gitte Mailandt Siersbæk her deltaget i hele forhandlingsforløbet og har i
vedlagte bilag både givet en beskrivelse af forløb og resultat. 

Gittes konklusion er, at det er meget ærgerligt at fysioterapeuterne ender under sygeplejersker og bioanalytikere
men at resultatet ellers er rigtig fint for den enkelte fysioterapeut, da næsten samtlige krav fra medlemmerne blev
tilgodeset. 

4.5  Sagen omkring Falcks overenskomsts dækningsområde – overenskomstbrud
Indstilling:



Tages til efterretning.
Resume:
Danske Fysioterapeuter og Ergoterapeutforeningen har en landsoverenskomst med Falck. Overenskomsten blev
indgået i efteråret 2007 dækkende perioden 1/32007 – 1/32010. I overenskomsten fremgår følgende under
dækningsområde: 

”Overenskomsten omfatter arbejdsfunktioner udført af ansat personale – i Falck Danmark A/S og hermed
koncernforbundne selskaber, indenfor alle nuværende og fremtidige forretningsområder – der er uddannet
fysioterapeut eller ergoterapeut, og således har autorisation til at bestride en sådan stilling, eller er under
uddannelse som fysio eller ergoterapeut”

1. november 2008 ansættes en ergoterapeut som konsulent i Falck Healthcares Rådgivningscenter i Falckhuset.
Ansættelsen sker på baggrund af stillingsopslag, hvor der bl.a. søges efter en ergoterapeut. Ansættelsen sker på
individuelle vilkår og altså ikke efter overenskomst. 

Efter forhandling mellem overenskomstens parter (Ergoterapeutforeningen/Danske Fysioterapeuter og Falck) kunne
enighed ikke opnås. Sagen blev herefter overdraget til FTF med henblik på fagretslig behandling. Dette skete ved
fællesmøde i Dansk Arbejdsgiverforening den 14. august 2009 hvor enighed heller ikke kunne opnås.

FTFs advokat har derfor udarbejdet klageskrift med påstand om overenskomstbrud og indbragt sagen for
Arbejdsretten. 

5. Eventuelt

6. Evaluering af HBmødet.

 


